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Overzicht reacties sportverenigingen aan adviescommissie Sport en Bewegen.

Naam Vereniging: BZSV- Blauwwitters

Hoe heeft het  
ledental zich sinds 
2019 heeft ontwikkeld

"(percentage t.o.v. het jaar ervoor) 2019: 0% 
2020: 0% 
2021: + 1% 
2022: + 5% 
2023: + 5% 
2024: + 12% "

Stel de huur wordt 
met 10% extra 
verhoogd
Wat dat gaat 
betekenen per lid per 
jaar? 

Wij hebben als voetbalclub geen marge in de begroting voor de komende jaren. Daarom zijn wij genoodzaakt om een eventuele 
kostenverhoging van de veldhuur volledig door te berekenen naar onze leden. Een stijging van 10% betekent in ons geval (ten opzichte 
van 2025, uitgaande van 1,5 grasveld en 1 kunstgrasveld) een stijging van ongeveer 1.600,- euro. 20% betekent een stijging van 3.200,- 
euro. Als we deze kosten doorrekenen naar onze voetballende leden zal dat voor een bovenstaand gezin een per jaar een extra 
kostenpost zijn van ongeveer 30 tot 40 euro in het geval van 10 % stijging van de veldhuur. In het geval van 20% stijging kost dat het gezin 
dat 60 tot 80 euro per jaar. Let wel, dit zijn extra kosten die enkel komen door de genoemde huurstijging. Onze inschatÝng is dat we de 
komende jaren in verband met de reeds verhoogde veldhuur in dit jaar met 8%(!), de verwachte verschraling van de BOSA-regeling en 
met de hoge inflatie van vorige jaren en de komende tijd, de contributie van de leden al moeten gaan verhogen. Verhoging van de 
veldhuur zal derhalve een verhoging op een verhoging betekenen.

Wat als de verhoging 
20% is?
Wat is het effect van 
een kostenverhoging 
op het ledental?

Dat is lastig in te schatten, maar positief zal het niet zijn. Voetbal is altijd een toegankelijke sport geweest. Dat zien we ook terug in de 
diversiteit van ons ledenbestand (en dat zien we als een grote meerwaarde van onze voetbalclub!) De hoogopgeleide voetballers met een 
goede baan zullen wat minder last hebben van een contributieverhoging dan voetballers die al moeite hebben om de eindjes aan elkaar 
te knopen. Een groot deel van onze club bestaat uit leden zonder baan, leden met banen rond het minimum inkomen en jongeren en 
studenten (16 tot 25 jaar) die nog naar school gaan, studeren of net zijn begonnen met werken. Deze leden hebben het niet breed, 
waardoor een contributieverhoging voor hen extra impact heeft. Een dergelijke verhoging vergroot derhalve de (kansen)ongelijkheid in 
onze vereniging én in de samenleving. Daar maken wij ons wel zorgen over, omdat juist ook deze mensen de voetbal erg belangrijk is. Om 
te sporten en daarmee gezond en fit te blijven, als welkome afleiding van de dagelijkse praktijk, als een stukje zingeving door 
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bijvoorbeeld vrijwilligerswerk maar ook vooral om ‘erbij te horen’ en daarmee ook echt te participeren in onze samenleving. Die kans(en) 
mag ze niet ontnomen worden. Met betrekking tot de jongste leden betekent een verhoging dat er meer leden afhankelijk worden van 
het sportfonds. Ondanks dat het fijn is dat deze mogelijkheid er is, dekt het sportfonds niet de volledige contributie. Het gat dat ontstaat 
tussen de daadwerkelijke contributie en de bijdrage aan het sportfonds, berekenen wij niet door naar deze leden. Die kosten komen ten 
laste van onze club. Een verhoging van de veldhuur en noodzakelijke doorberekening naar de leden, zal meer mensen afhankelijk maken 
van het sportfonds. Het gat tussen de bijdrage van het sportfonds en de contributie wordt groter, waardoor wij als vereniging meer risico 
moeten dragen. Wij hebben een maatschappelijke taak, maar zouden geen financiële risico’s moeten dragen die eigenlijk bij de 
gemeente moeten liggen. We zijn daarom van mening dat als een verhoging van de huren onafwendbaar is, dit samen moet gaan met 
een verhoging van de vergoedingen uit het sportfonds.

Wat wil je nog meer 
kwijt?

Ten eerste vinden wij het op zijn zachts gezegd bijzonder dat de gemeenteraad een taakstelling uit 2019 klakkeloos laat staan. De wereld 
ziet er compleet anders uit dan in 2019 en de sportverenigingen hebben de laatste jaren flinke (financiële) klappen gehad. Corona, flinke 
verhoging van de energielasten, overige inflatie en voor sommige verenigingen de negatieve effecten van de verbouwing van het 
sportcomplex en de plaatsing van de tijdelijke blaashal. Dit zou ons inziens meegewogen moeten worden in de beslissing. Ten tweede zijn 
we blij dat de gemeente de clubs meeneemt in deze uitdaging en ons om een mening vraagt. Wij zetten echter onze vraagtekens bij de 
manier waarop het gaat. Tijdens de bijeenkomst van vorige week werd de clubs gevraagd om hun mening te geven. Een goede, 
gefundeerde mening geven is echter niet mogelijk zonder juiste en volledige informatie over de huidige verdeling van de kosten en de 
knoppen waaraan gedraaid kan worden. Er werd genoemd dat er 600.000 aan beïnvloedbare kosten in de sportbegroting zit. De 
voorliggende taakstelling is hier de helft van(!). Wij willen de gemeente daarom vragen of zij de verenigingen mee willen blijven nemen in 
deze kwestie, maar wel met de volledige informatie, zodat wij ook daadwerkelijk een inhoudelijk en goed gefundeerd advies kunnen 
geven. Bij voorkeur gebeurt dat op korte termijn. Bovenstaande punt hangt ons inziens ook samen met het beleid van de gemeente op 
gebied van sport in Borne. Wat is de visie, wat zijn de doelen? Graag worden we daar ook in meegenomen. Tenslotte vinden wij dat een 
de bezuinigingen geen gevolgen mag hebben voor het takenpakket van onze vrijwilligers. Wij hebben ontzettend veel vrijwilligers en bijna 
iedereen is bereid om wat te doen voor de club, maar het beheer van het sportpark dient bij de gemeente te blijven. Zeker op het 
moment dat het een open sportpark wordt, zoals nu al het geval is bij onze vereniging. Dat heeft flink wat voeten in de aarde en heeft al 
impact op onze vrijwilligers. Als deze impact nog groter wordt, verwachten wij dat de erg waardevolle vrijwilligers er mee stoppen, met 
alle negatieve gevolgen van dien.
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Naam Vereniging: Jeu de Boules Borne

Hoe heeft het  
ledental zich sinds 
2019 heeft ontwikkeld

Weet het niet precies vanaf 2019 maar in 2022 hadden we 60 leden en nu nog 48

Stel de huur wordt 
met 10% extra 
verhoogd
Wat dat gaat 
betekenen per lid per 
jaar? 

Bij ons speelt dat niet zo . Wij hebben wel echtparen die betalen 30 euro per persoon per jaar en daarnaast nog 25 euro voor de 
toernooien die we organiseren. Totaal dus samen 110 euro. Wij hebben de accommodatie zelf aangelegd en onderhoud doen we ook zelf 
Betalen alleen een symbolisch bedrag,

Wat als de verhoging 
20% is?
Wat is het effect van 
een kostenverhoging 
op het ledental?

Niet of nauwelijks denk ik gezien het bovenstaande, we vangen die op binnen onze begroting. Desnoods laten we mensen gratis 
meespelen. Hebben we in het verleden ook gedaan en zouden we zo weer gaan doen.

Wat wil je nog meer 
kwijt?

We draaien de vereniging met hulp van vrijwilligers, adverteerders, giften, donaties. Mijn mening over de bezuinigingen is meer dan 
bekend. Vind wel dat als op grond van de wijzigingen in project Borne West ( zwembad losmaken van sporthallen)extra kosten worden 
gemaakt die niet ten laste van de sport in het algemeen moeten komen. Winst uit het zwembad moet ten gunste van sport worden 
ingezet. Synergie voordelen , gezamenlijk inkoop schoonmaken onderhoud en administratie ook.
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Naam Vereniging: Handbalcommissie ZVBB '21

Hoe heeft het  
ledental zich sinds 
2019 heeft ontwikkeld

Gelijk in 2024 aan 2019

Stel de huur wordt 
met 10% extra 
verhoogd
Wat dat gaat 
betekenen per lid per 
jaar? 

Uitgaande van volledige afname van uren in Borne (nu ook nog Almelo): 18k€ zaalhuur + 10% voor 130 spelende leden is 1.800/130= 
€13,90 jaarlijks erbij per speelster. Daarbij zal de jeugd minder betalen dan senioren, waardoor het verschil nog groter wordt.

Wat als de verhoging 
20% is?

20% erbij is het dubbele.

Wat is het effect van 
een kostenverhoging 
op het ledental?

Dalend ledental, vooral bij oudere jeugd en senioren, met onevenredig effect op de financiële belasting van de club.

Wat wil je nog meer 
kwijt?

Kijk goed naar kosten van de BS organisatie. Kan er efÏciënter worden gewerkt? een FTE minder? Verzuimreductie? Fitte beheerders ipv

Naam Vereniging: Zenderen Vooruit

Hoe heeft het  
ledental zich sinds 
2019 heeft ontwikkeld

Het leden aantal in de handbal is sinds de corona dalende. We hebben binnen Zenderen een grote kern leden gehad. Deze zat 
voornamelijk in de oudere jeugd en de senioren. Tijdens de corona hebben wij amper aanmeldingen gehad bij de Handbal. Deze lichting 
jeugd zijn andere buiten sporten gaan beoefenen. Sinds de afgelopen jaar/ 2 jaar is er weer een redelijke inschrijving bij de handbal. Dit 
blijft overigens wel achter t.o.v. de jaren voor 2019. De voetbal en tennis blijven redelijk gelijk. Wel zien we dat het meer moeite kost om 
leden aan de vereniging te binden. Naast de klassieke sporten zoals voetbal en handbal zien we nu dat de jeugd ook andere sporten gaan 
beoefenen. Free running, BMX, Schaatsen ect.

Stel de huur wordt 
met 10% extra 

De handbal is al jaren verliesgevend. De verliezen hebben wij willen beperken door deze  samenvoeging met de handbaltak van 
Bornebroek. Dit heeft niet geleid tot het gewenste financiële resultaat. De handbal is voor zowel BB als ZV nog steeds verliesgevend. Dit 
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verhoogd
Wat dat gaat 
betekenen per lid per 
jaar? 

komt o.a. door stijgende kosten van de zaalhuur. Onze DS1 speelt landelijk 1ste divisie. Deze kosten die hier gemaakt worden, worden 
volledig gedekt door 1 sponsor. Was deze sponsor er niet geweest dan konden wij geen topsport faciliteren voor onze DS1. Voor overige 
teams kunnen wij met de contributie net de zaalhuren betalen. Dit betekend dat als de zaalhuur wordt verhoogd dat de gehele verhoging 
van de huur moet worden doorbelast worden aan de leden van de handbal. Voor een gezin (2 volwassen en 2 kinderen) betreft de 
stijging  van 10% een extra kosten posten van bijna 90 euro en bij een stijging van 20% bijna 190 euro. Als ZV hebben wij moeten 
constateren dat er nu al leden zijn die in de schuldsanering zitten of waar het elk kwartaal een uitdaging is om de contributie te betalen. 
Wij zien dat er meer storno’s zijn op de incasso’s omdat er geen geld op de rekening staat. Onze grootste uitdaging is om ook leden met 
een kleine beurs niet de dupe (de teamsport mogelijkheid ontnemen) te laten wordt van de stijgende zaalhuren. Wij hebben als 
vereniging in combinatie met BB natuurlijk een link met Borne en Almelo. Op dit moment kiezen wij ervoor om waar mogelijk in Borne te 
handballen. Met deze voorgestelde tarief stijging zijn wij ook genoodzaakt om te kijken waar wij het beste kunnen handballen uit 
financieel oogpunt. Dit ook om de kosten voor de leden op een acceptabel niveau te houden. Wij zien met deze stijging voor 2025 de 
huren in Borne ver boven de zaalhuren in Almelo komen te liggen. Navraag in Almelo geeft ons de kennis dat daar de huren niet zo 
worden verhoogd als in Borne. Dit terwijl Almelo dezelfde uitdagingen heeft als Borne.

Wat als de verhoging 
20% is?
Wat is het effect van 
een kostenverhoging 
op het ledental?

Wij verwachten dat de leden van de Handbal in ZV zullen dalen. Dit verwachten wij voornamelijk in de aanmeldingen van nieuwe leden 
terug te zien. Daarnaast geeft het bij de senioren een gemakkelijker reden om eerder te stoppen met de Handbal.

Wat wil je nog meer 
kwijt?

Als ZV zijn wij een omnivereniging en hebben wij de kosten in het verleden kunnen verdelen over zowel de voetbal als de handbal. Met 
de samenvoeging met BB hebben wij getracht de kosten op een acceptabel niveau te houden. Door deze stijging zullen wij de 
contributies voor de handbal en de voetbal los moeten koppelen van elkaar. De zaalsport wordt daarmee een sport voor mensen die het 
financieel beter hebben dan mensen met een kleine beurs.

Naam Vereniging: Handbalcommissie ZVBB '21
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Hoe heeft het  
ledental zich sinds 
2019 heeft ontwikkeld

Gelijk in 2024 aan 2019

Stel de huur wordt 
met 10% extra 
verhoogd
Wat dat gaat 
betekenen per lid per 
jaar? 

Uitgaande van volledige afname van uren in Borne (nu ook nog Almelo): 18k€ zaalhuur + 10% voor 130 spelende leden is 1.800/130= 
€13,90 jaarlijks erbij per speelster. Daarbij zal de jeugd minder betalen dan senioren, waardoor het verschil nog groter wordt.

Wat als de verhoging 
20% is?

20% erbij is het dubbele.

Wat is het effect van 
een kostenverhoging 
op het ledental?

Dalend ledental, vooral bij oudere jeugd en senioren, met onevenredig effect op de financiële belasting van de club.

Wat wil je nog meer 
kwijt?

Kijk goed naar kosten van de BS organisatie. Kan er efÏciënter worden gewerkt? een FTE minder? Verzuimreductie? Fitte beheerders ipv

Naam Vereniging: BVV Borne

Hoe heeft het  
ledental zich sinds 
2019 heeft ontwikkeld

2019 onbekend,
2021: 574, 
2022: 585,
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2023: 595, 
2024: 600

Stel de huur wordt 
met 10% extra 
verhoogd
Wat dat gaat 
betekenen per lid per 
jaar? 

Voor een gezin met 2 volwassenen en 2 kinderen betekent dit bij een huurverhoging van 10% op jaarbasis 8 euro aan extra contributie 
per gezin

Wat als de verhoging 
20% is?

Bij 20% 16 euro aan extra contributie.

Wat is het effect van 
een kostenverhoging 
op het ledental?

Een kostenverhoging komt volledig ten laste van de leden, omdat een voetbalvereniging aan 2 knoppen kan draaien: kosten besparen of 
de inkomsten vergroten. Qua inkomsten gaat dit om meer kantine-omzet of meer contributie. Nu het niet de bedoeling is om de kantine 
als kroeg te gaan exploiteren en kantineomzet geen stabiele c.q. voorspelbare inkomstenbron is, zal het verhogen van vaste kosten 
volledig worden doorberekend in de contributie. Dit zal potentieel leidden tot ledenverlies, omdat dit dan niet meer is op te brengen. Dit 
geldt zeker voor de doelgroep met een kleinere portemonnee die ook op andere vlakken geconfronteerd worden met steeds hoger 
wordende kosten. In zoverre is het lidmaatschap van de voetbalvereniging dan geen noodzakelijk vereiste en zal deze opgezegd kunnen 
worden.

Wat wil je nog meer 
kwijt?

BVV geeft een uitgebreide reactie. Ik stuur die als aparte bijlage mee. In hun reactie zit bij vraag 2 ook een berekening hoe ze aan de 
uitkomst komen. 

Naam Vereniging: Borne Blijf Fit

Hoe heeft het  
ledental zich sinds 
2019 heeft ontwikkeld

2019: 244, 
2020: 331, 
2021: 299, 



8

2022: 289, 
2023: 270, 
2024: 242

Stel de huur wordt 
met 10% extra 
verhoogd
Wat dat gaat 
betekenen per lid per 
jaar? 

Wanneer de contributie extra verhoogd wordt met 10 of 20% zijn we er nog niet. Zoals gesteld in de vraag: het is extra. Daarna komt de 
huur van het nieuwe sportcentrum; ieder jaar de indexering; het Ravijnjaar; dit jaar 4% verhoging. Docenten krijgen 8 % meer. Wellicht 
mis ik nog iets.

Wat als de verhoging 
20% is?

Voor het gemak rekenen we de vergoeding van de docenten volgens de VML sept. 2025 bijna € 40,-. Dat is ongeveer 6 %. Als we 
middelen geeft dat bij 10% huurverhoging gemeente een contributieverhoging  van 8%. Bij een huurverhoging van 20% geeft dat een 
contributieverhoging van 13%. Dan komt  er nog 4% verhoging van de gemeente bij + de indexering + het ravijnjaar + nog wat. Die 
verhoging van 10 of 20% is extra. Voor de bezuiniging van € 265.000,-.

Wat is het effect van 
een kostenverhoging 
op het ledental?

Het gros van onze leden heeft AOW en een pensioen(tje). Het is nu al moeilijk rondkomen. Onze leden vallen buiten het arbeidsproces en 
kunnen meer geld niet bijverdienen. Daarbij komt dat ouderen vaak hulpbehoevend zijn. B.V. medische zorg (denk aan medicijnen); 
rolstoel, rollator: zelf aanschaffen van gehoorapparaten, brillen. Moeilijkheden bij het vervoer en daarom willen sporten dicht bij huis. 
Het maatschappelijk contact wordt dan veel minder. Er zijn leden die zullen afhaken.

Wat wil je nog meer 
kwijt?

De zorgverzekeraars willen de ouderen graag aan het sporten hebben, omdat dat beter is voor hun gezondheid; en men daarom hopelijk 
niet zo snel gebruik hoeft te maken van zorg. Als het almaar duurder wordt heeft dat een averechts effect. Men blijft juist thuis. Ook is 
men dan eenzamer. Een ander probleem is dat er bijna geen docenten zijn om deze groep te begeleiden. Het onderwijs besteedt daar 
geen aandacht aan. Ja, wel voor walking football, beach ed.; maar de binnensporten krijgen praktisch geen aandacht. Met name de 
ouderen worden bij de opleidingen wel eens vergeten.  Wij zijn op zoek naar gekwalificeerde docenten, met de juiste aantekeningen of 
diploma’s. Op dit moment is er dringend behoefte aan 3 nieuwe docenten. Is er een mogelijkheid om via de gemeente een soort van 
subsidie te krijgen als jouw inkomen onder een bepaalde grens ligt. Zilveren Kruis is volgens mij de enige Zorgverzekeraar die geld 
terugstort als je deelneemt aan bewegen voor ouderen (moet je wel 2 sterren of meer verzekerd zijn.)



9

Naam Vereniging: RKSV -NEO

Hoe heeft het  
ledental zich sinds 
2019 heeft ontwikkeld

Het ledental schommelt sinds 2019 al rond de 1400 betalende leden. Een lichte stijging is hierin te zien. Op dit moment geldt er voor 
bepaalde categorieën een ledenstop, omdat het op vele vlakken ‘knelt’ bij NEO. Veld- en kleedkamerbezetÝng, maar ook de inzet van 
bijvoorbeeld verenigingsscheidsrechters levert wekelijks hoofdbrekens op.

Stel de huur wordt 
met 10% extra 
verhoogd
Wat dat gaat 
betekenen per lid per 
jaar? 

NEO betaalt op dit moment circa 30K aan huur voor de velden. Een verhoging van 10% van de huur betekent bij het huidig ledental een 
stijging in contributie van circa € 2,50 per jaar per lid.

Wat als de verhoging 
20% is?

Een verhoging van 20% resulteert in een stijging van circa € 5 per jaar per lid in de contributie.

Wat is het effect van 
een kostenverhoging 
op het ledental?
Wat wil je nog meer 
kwijt?

Bij NEO dragen wekelijks ruim 550 vrijwilligers bij aan het laten sporten van vele inwoners van onze gemeente. Deze vrijwilligers zetten 
zich voor het overgrote deel geheel belangeloos in voor de sport in Borne. Wij vinden het als bestuur van NEO niet wenselijk om nog 
meer (gemeentelijke) taken over te hevelen naar deze groep.

Naam Vereniging: De Kikkers

Hoe heeft het  
ledental zich sinds 
2019 heeft ontwikkeld

Sinds 2019 hebben wij een sterk dalend ledenaantal. De Kikkers zijn sinds de komst van de blaashal al een kwart van onze leden 
kwijtgeraakt. Het grootste deel van de verloren leden zijn recreanten. Dus leden in het wat oudere segment, waarvoor het belang van 
sporten groot is. Dit heeft met name te maken met de ondermaatse voorzieningen van de blaashal. In de beginperiode waren er 
helemaal geen sanitaire voorzieningen. Uiteindelijk zijn er dixies geplaatst. Dit is niet aantrekkelijk om gebruik van te maken. Men moet 



10

ervoor naar buiten door weer en wind en de hygiëne laat te wensen over. Daarnaast is er geen tappunt aanwezig voor onze sporters om 
hun bidons bij te vullen. Het klimaat in de blaashal valt niet goed te reguleren. In de winter is het zeer koud in de blaashal en in de zomer 
zeer warm en benauwd. Vooral in een sport als basketbal kunnen te koude spieren en gewrichten snel zorgen voor blessures. Trainingen 
zijn als gevolg van de hitte in de zomer al eens stilgelegd. Tevens zijn er tijdens de trainingen geen kleedkamers en douches beschikbaar. 
De gemeente heeft ook geen vervangende voorzieningen hiervoor geboden. Dit terwijl wij hiervoor hetzelfde tarief betalen als voor de 
nog bestaande sporthal van ’t Wooldrik, waar wel toiletten, omkleedruimtes en douches aanwezig zijn. Als gevolg hiervan zou het 
logischerwijs zo moeten zijn dat wij onze leden zouden moeten compenseren door tijdelijk de contributie te verlagen. Dit hebben wij niet 
gedaan. Ook hebben we al die tijd geen kantine wat het verenigingsgevoel zeker niet ten goede is gekomen. Mede hierdoor hebben we 
ook geen neveninkomsten vanuit een derde helft.

Stel de huur wordt 
met 10% extra 
verhoogd
Wat dat gaat 
betekenen per lid per 
jaar? 

Deze indexeringsverhoging komt voor de Kikkers in absolute cijfers al uit op bijna 10%. Dit komt door de standaard zaal huur en de extra 
kosten voor de zaalhuur ten behoeve van wedstrijden. Wanneer er een extra verhoging van 10% of zelfs 20% op de huur wordt berekend 
dan kunnen wij niet anders dan dit 1 op 1 door te berekenen aan onze leden. Wij hebben op dit moment nog maar 100 leden. Per lid is 
dit gemiddeld een stijging van 2,50 euro per incassering van de contributie wanneer de zaalhuur met 10% wordt verhoogd. Wanneer we 
een zaalhuur van 20% opgelegd krijgen dan is dit 5,00. Wij hebben meerdere gezinnen waarvan 3 à 4 leden spelen. Dit betekent dan een 
verhoging van 15,00 tot 20,00 voor deze gezinnen per incassering. Wij incasseren 7 keer per jaar. Een nog verdere stijging van de 
huurkosten onacceptabel is in de situatie zoals hij nu is. Wij hebben in februari van dit jaar onze contributie vergeleken met andere 
omliggende basketbalverenigingen, dit ligt in 1 lijn met elkaar. Zij spelen echter wel in mooie, goed onderhouden sportaccommodaties. 
Een contributieverhoging valt niet te verantwoorden aan de leden.

Wat als de verhoging 
20% is?
Wat is het effect van 
een kostenverhoging 
op het ledental?

Het dalen van de ledenaantal is zeer zeker reëel. We hebben voor wat betreft de indexeringsverhoging van 2025 al besloten om onze 
contributie niet te verhogen, uit angst dat de dalende trend zich nog verder doorzet. Deze indexeringsverhoging komt voor de Kikkers in 
absolute cijfers al uit op bijna 10%. Dit komt door de standaard zaal huur en de extra kosten voor de zaalhuur ten behoeve van 
wedstrijden. De leden die ons in de afgelopen jaren hebben verlaten, hebben zich aangesloten bij de omringende basketbalverenigingen 
in bijvoorbeeld Hengelo en Enschede. Wij kunnen zeggen dat wij als vereniging een verder dalend ledenaantal niet kunnen opvangen. En 
acties op touw zetten om snel veel nieuwe leden te werven is ook niet mogelijk. Wij hebben immers geen goede accommodatie die 
voorziet in een eventuele ledenaanwas. Daarom is dit uitgesteld totdat wij naar de nieuwe Sporthal kunnen, waar ruimte is voor de groei 
van onze vereniging. De kostenverhoging van 10 %-20 %, met als gevolg een nog verder dalend ledenaantal, zal naar grote 
waarschijnlijkheid het einde van De Kikkers betekenen.

Wat wil je nog meer 
kwijt?

Gezien de marginale voorzieningen bij de blaashal zijn wij van mening dat een huurverlaging met terugwerkende kracht gerechtvaardigd 
is in plaats van een huurverhoging. Wij betaalden in seizoen 2023-2024 al gemiddeld 20.000 euro aan zaalhuur. Om even een vergelijking 
door te trekken naar andere sportverenigingen, staat dit op jaarbasis gelijk aan de huurkosten voor bijna 6 natuurgrasvoetbalvelden en 
bijna 3 kunstgrasvelden. En daarbij geldt voor de voetbalvelden geen aparte tarieven voor het spelen van wedstrijden. Als wij een 
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wedstrijd spelen kost de zaalhuur 11 euro per uur meer. Deze tariefverschillen zien wij niet bij bijv. de Wensinkhof. Voor de indeling van 
de wedstrijden zijn wij afhankelijk van de NBB (Nederlandse Basketball Bond), dit heeft er in de tweede seizoenshelft van dit jaar toe 
geleid dat wij meer verspreid de wedstrijden spelen, omdat andere verenigingen de wedstrijden voor het volledige seizoen in 1x in 
kunnen delen. Zij hebben daardoor eerste keuze en onze vereniging kan de zaal huren op de overgebleven tijdstippen. De Kikkers moeten 
hierdoor dus vaker de zaal huren om zo de planning rond te krijgen. Dit geldt niet voor een voetbalveld.

Naam Vereniging: Borne Beweegt

Hoe heeft het  
ledental zich sinds 
2019 heeft ontwikkeld

2019: 70
2020: 120
2021: 160
2022: 165
2023: 160
2024: 155
2025: 155
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Stel de huur wordt 
met 10% extra 
verhoogd
Wat dat gaat 
betekenen per lid per 
jaar? 

"Doordat wij een klein stukje grasveld huren zijn de jaarlijkse kosten voor de huur (relatief) heel laag. Voor Borne Beweegt geldt dan ook 
dat leden een huurverhoging van 10% niet sterk gaan voelen. Het zal resulteren in een stijging van ongeveer 1 euro per lid per jaar. Wat 
onze leden in de afgelopen jaren voornamelijk gevoeld hebben, zijn stijgingen in materiaalkosten en personeelskosten.
Mijn gedachte is dat sommige sportverenigingen niet jaar rond in een zaal ‘hoeven’ te sporten. Als zij de kosten wat willen drukken in 
ieder geval. Onderstaand wat voorbeelden.

Wanneer er weinig wind staat, kan de tafeltennis vereniging tafels naar buiten rijden in plaats van een zaal huren. De badminton kan 
mogelijk af en toe buiten trainen in de zandbak van de beachvolley. Idem voor de basketbal met verrijdbare baskets. De handbal doet dit 
volgens mij nu alleen in specifieke seizoenen, maar ook zij kunnen wellicht vaker van de buiten accommodaties gebruikmaken.

Met een beetje een creatieve en flexibele geest, kan er door verenigingen hopelijk samengewerkt worden om te voorkomen dat er een 
of meer verenigingen omvallen. Daarbij mag benoemd worden dat het in het gros van de gevallen gaat om plezier, verbinding en 
gezondheid. En gelukkig niet om het (wekelijks) creëren van de ideale omstandigheden waarin topsport bedreven moet worden. 
Genoegen nemen met (soms) minder ideale omstandigheden voorkomt hopelijk dat verenigingen noodgedwongen moeten stoppen.

Wat als de verhoging 
20% is?
Wat is het effect van 
een kostenverhoging 
op het ledental?

Waarschijnlijk geen effect.

Wat wil je nog meer 
kwijt?

De zaalhuur is extreem hoog gebleken en daarmee een struikelblok (of zelfs doodsvonnis naar ik begreep) voor met name kleinere 
verenigingen. Zalen zijn ook gewoon extreem duur in aanbouw en mogelijk ook in onderhoud. Mijn gedachte is dat sommige 
sportverenigingen niet jaar rond in een zaal ‘hoeven’ te sporten. Als zij de kosten wat willen drukken in ieder geval. Onderstaand wat 
voorbeelden. Wanneer er weinig wind staat, kan de tafeltennis vereniging tafels naar buiten rijden in plaats van een zaal huren. De 
badminton kan mogelijk af en toe buiten trainen in de zandbak van de beachvolley. Idem voor de basketbal met verrijdbare baskets. De 
handbal doet dit volgens mij nu alleen in specifieke seizoenen, maar ook zij kunnen wellicht vaker van de buiten accommodaties 
gebruikmaken. Met een beetje een creatieve en flexibele geest, kan er door verenigingen hopelijk samengewerkt worden om te 
voorkomen dat er een of meer verenigingen omvallen. Daarbij mag benoemd worden dat het in het gros van de gevallen gaat om plezier, 
verbinding en gezondheid. En gelukkig niet om het (wekelijks) creëren van de ideale omstandigheden waarin topsport bedreven moet 
worden. Genoegen nemen met (soms) minder ideale omstandigheden voorkomt hopelijk dat verenigingen noodgedwongen moeten 
stoppen.
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Naam Vereniging: Borne 28

Hoe heeft het  
ledental zich sinds 
2019 heeft ontwikkeld
Stel de huur wordt 
met 10% extra 
verhoogd
Wat dat gaat 
betekenen per lid per 
jaar? 

Het zijn bijzonder lastig te beantwoorden vragen. Bij de vraag wat het effect is van 10% huurverhoging op één lid spelen verschillende 
factoren een rol. Enerzijds omdat veel van onze leden niet alleen in de accommodaties van de gemeente sporten, maar ook in onze eigen 
accommodatie/turnhal; anderzijds omdat de groepsgroottes per les enorm verschillen. De vraag mbt de gevolgen voor een gezin roept 
nieuwe vragen op (zijn alleen de kinderen lid of ook de gezinsleden bv en ook is er nav een mogelijke huurverhoging nog niet gesproken 
over het effect hiervan op de contributies). Vanuit onze vereniging kunnen we wel aangeven dat een huurverhoging per definitie niet 
gunstig is voor ons ledenaantal. Hopelijk kan deze beperkt worden tot het minimum.

Wat als de verhoging 
20% is?
Wat is het effect van 
een kostenverhoging 
op het ledental?
Wat wil je nog meer 
kwijt?

Naam Vereniging: EBZV zaalvoetbal

Hoe heeft het  
ledental zich sinds 
2019 heeft ontwikkeld

Een lichte daling sinds 2019. Niet duidelijk of dit met de mindere faciliteiten in de sporthal te maken heeft

Stel de huur wordt 
met 10% extra 
verhoogd
Wat dat gaat 

Onze contributie is vrij laag. Een verhoging van 10% of zelfs van 20% Zal waarschijnlijk niet van grote invloed zijn op ons ledenaantal. Wij 
hebben geen jeugdleden en alleen mannen voetballers. Een gezin zal dus nooit bij ons lid zijn
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betekenen per lid per 
jaar? 
Wat als de verhoging 
20% is?
Wat is het effect van 
een kostenverhoging 
op het ledental?
Wat wil je nog meer 
kwijt?

Het ontbreken van een kantine heeft ons in het verleden misschien leden gekost. Dat is de enige plek waar onze leden elkaar ontmoeten. 
De tijdelijke oplossing met de kantine zoals die nu functioneert, is voor ons een hele verbetering waar wij heel blij mee zijn en ons wat 
extra inkomen verschaft. De bemanning van de kantine kan wel eens een probleem worden

Naam Vereniging: Apollo 8

Hoe heeft het  
ledental zich sinds 
2019 heeft ontwikkeld

Tijdens Corona is de groei gestagneerd en is het aantal leden harder achteruit gelopen, vooral ook bij de gezelligheidsteams, dat heeft de 
vereniging hard geraakt. Door gerichte actie, zij-instromers, aandacht en faciliteiten voor recreanten, volleybal speeltuin als goede 
jeugdopleiding is het ledenaantal niet volledig weggezakt en weer gegroeid.

Stel de huur wordt 
met 10% extra 
verhoogd
Wat dat gaat 
betekenen per lid per 
jaar? 

Huidige contributie voor 2 senioren en 2 kinderen (< 17 jaar) bedraagt op jaarbasis 1.790,--, uitgaande van 2 trainingen per week. 
Afgelopen jaar is de contributie voor alle leden met 10% verhoogd vanwege gestegen huur kosten, trainers kosten, sportcoach CAO (20%) 
Nevobo bondsafdracht (>10%), teams die regionaal en landelijk gaan spelen – bondsafdracht factor 2 tot 4. Ongeveer de helft van de 
verenigingskosten is gekoppeld aan huur. Dus 10% verhoging leidt tot 5% hogere contributies, dit is naast de taakstelling die we hebben 
niet te realiseren en desastreus voor de vereniging. Bij 20% verhoging leidt dit tot meer dan 10% verhoging gegeven terugloop leden. 
Voor huurverhogingen is geen ruimte omdat Apollo 8 al een taakstellende begroting heeft voor komende seizoen om het 
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begrotingstekort bij ongewijzigd beleid te dichten. Van ieder lid wordt verwacht dat hij/zij teamtaken uitvoert, dat is fluiten van 
wedstrijden en bardiensten, daarnaast zijn er vrijwilligers voor schoonmaakwerkzaamheden en goede bezetÝng sportcafé, toernooien, 
wedstrijdleiding, zaalbeheer etc. Om het gat in de begroting voor komend seizoen 2025-2026 ter grootte van 60.000,-- te dichten gaan 
we contributie verhogen zodat de verenigingskosten door de contributies kunnen worden gedekt (moet minimaal van 168.000 naar 
180.000 opgekrikt worden), zijn de leden bereid meer verenigingsacties te doen, is vanuit de kickstart commercie de aanpak voor 
sponsoren en partners gestart (is een marathon die je moet lopen, want netwerk moet je opbouwen), en zal fors bezuinigd worden op D1 
en D2 (circa 30.000,--).  Als de huur wordt verhoogd wordt het begrotingstekort hoger en de taakstelling om deze op te vangen groter, 
dan wel wordt die zo groot dat het niet meer te doen is en de vereniging in gevaar komt. Mocht de verhoging 20% zijn dan zal de impact 
veel groter en zelfs desastreus zijn, niet alleen voor de vereniging maar ook voor de stichting die de hal exploiteert.  De taakstellende 
begroting wordt dan zo groot dat topsport en jeugdopleiding niet meer kunnen. Leden gaan hun lidmaatschap opzeggen, omdat we geen 
kwalitatief goed aanbod kunnen doen, trainers er geen uitdaging meer in zien en het dan niet meer betaalbaar wordt en daardoor de 
druk op de andere leden groter wordt. Dit zal het ledenaantal fors laten teruglopen en zal de hele vereniging als ook de exploitatie door 
de stichting van de sporthal de das om doen.

Wat als de verhoging 
20% is?

Impact op ledental zal zoals aangegeven fors negatief zijn. Niet alleen vanwege de hogere contributies maar ook omdat je geen ruimte 
overhoudt om te investeren in de jeugdopleiding, heren- en dameslijn als ook de topsport. Dus de kwaliteit van de vereniging zal 
achteruit gaan lopen. Ouders en speelsters verwachten steeds meer, trainers willen het niet voor niets doen, zeker als je meer dan 1x per 
week training moet geven (niet alleen prestatieteams willen 2 keer trainen of meer, maar breedteteams willen dat ook) en daarbij ook 
coaching oppakt. Bovendien stelt de bond eisen aan de opleiding van trainers. Juist de herenlijn heeft in de volleybal een impuls nodig, 
hiervoor is een taskforce opgericht voor het opzetten van een meerjarenplan. Aantrekken van kwalitatief goede trainers en coaches zal 
nodig zijn en vergt een investering. Eerste veelbelovende gesprekken lopen. Ook is het zo dat sinds Corona het werven van sponsoren 
moeilijker is geworden. Gegeven onze maatschappelijke impact proberen we nieuwe sponsoren aan ons te binden, maar daarvoor is een 
professionele prestatielijn en inzet van sportcoach voor zowel de heren als dames een voorwaarde. Als ook in de topsport meedraaien. 
Op 22 maart hebben we een avond voor potentiële sponsoren om ons verhaal neer te zetten als ook onze maatschappelijke impact te 
laten zien. Gemeente Borne was uitgenodigd maar kon niet. Presentatie bijgevoegd.

Wat is het effect van 
een kostenverhoging 
op het ledental?

Impact op ledental zal zoals aangegeven fors negatief zijn. Niet alleen vanwege de hogere contributies maar ook omdat je geen ruimte 
overhoudt om te investeren in de jeugdopleiding, heren- en dameslijn als ook de topsport. Dus de kwaliteit van de vereniging zal 
achteruit gaan lopen. Ouders en speelsters verwachten steeds meer, trainers willen het niet voor niets doen, zeker als je meer dan 1x per 
week training moet geven (niet alleen prestatieteams willen 2 keer trainen of meer, maar breedteteams willen dat ook) en daarbij ook 
coaching oppakt. Bovendien stelt de bond eisen aan de opleiding van trainers. Juist de herenlijn heeft in de volleybal een impuls nodig, 
hiervoor is een taskforce opgericht voor het opzetten van een meerjarenplan. Aantrekken van kwalitatief goede trainers en coaches zal 
nodig zijn en vergt een investering. Eerste veelbelovende gesprekken lopen. Ook is het zo dat sinds Corona het werven van sponsoren 
moeilijker is geworden. Gegeven onze maatschappelijke impact proberen we nieuwe sponsoren aan ons te binden, maar daarvoor is een 
professionele prestatielijn en inzet van sportcoach voor zowel de heren als dames een voorwaarde. Als ook in de topsport meedraaien. 
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Op 22 maart hebben we een avond voor potentiële sponsoren om ons verhaal neer te zetten als ook onze maatschappelijke impact te 
laten zien. Gemeente Borne was uitgenodigd maar kon niet. Presentatie bijgevoegd.

Wat wil je nog meer 
kwijt?

·  Apollo 8 voelt zich gesteund door Borne Sport in de realisatie van een topsport hal. De meerkosten van deze topsporthal zijn 
verwerkt in de huur die afgedragen moet worden aan de gemeente. Apollo 8 betaald de huur aan de Stichting Sporthal de Veste, die op 
haar beurt de huur betaald aan de gemeente. Deze stichting is destijds opgericht zodat het btw-voordeel ingezet kon worden voor de 
helft voor de hal en voor de andere helft in de school (zodat aan de eisen van schone lucht/klimaat en betere fundering voor derde laag) 
voldaan kan worden. Opzet is dat de stichting de hal en sportcafé optimaal exploiteert, heeft 2 partÝme beheerders in dienst (kosten 
stijgen ook jaarlijks), met zoveel mogelijk inzet van vrijwilligers vanuit de vereniging zodat de meerkosten van de accommodatie 
opgebracht kunnen worden. Voordeel voor de gemeente is dat zij hierover geen beheer hoeft te voeren en geen beheerders in dienst 
hoeft te nemen, en deze kosten heeft doorgeschoven naar Apollo 8. De gemeente heeft haar risico dus verlegd naar de stichting en 
Apollo 8. Dit is privaatrechtelijk geregeld met langjarige overeenkomsten. 
·  Apollo 8 is een set-up club, verbindt zich daarmee vanuit de Nevobo om omliggende verenigingen te helpen in opleidingen 
(scheidsrechters, trainers) en bestuurszaken. Hiervoor moeten wij een sportcoach in dienst nemen (thans 18 uur) en worden periodiek de 
plannen opgesteld, gemonitord en geëvalueerd. Nevobo heeft landelijk met VNG afgestemd dat gemeenten ook met set-up verenigingen 
afspraken maken ter financiële ondersteuning. Borne heeft dat tot nu toe gedaan, bijdrage is de afgelopen jaren helaas wat afgebouwd, 
dit zal gegeven de gestegen kosten verhoogd moeten worden. Wij vinden ook dat we hier recht op hebben omdat de sportcoaches in 
dienst van de gemeente andere verenigingen ondersteunen en wij dat zelf oppakken vanuit bestuur en commissies, daarbij experts 
inzetten als ook natuurlijk onze sportcoach. Voor Apollo 8 van groot belang dat dit contract verlengd wordt voor de komende jaren.
·  Apollo 8 heeft vanwege haar professionele aanpak de pre-jeugd Oost onder haar hoede gekregen, zodat de jeugdopleiding van 
spelers in Oost-Nederland kan worden gerealiseerd. Wij pakken dit op samen met omliggende verenigingen en in nauwe samenwerking 
met sportcentrum Papendal.
·  Samenwerking met topsport centrum Papendal is er vanuit landelijk opleiding jeugd en nationale teams. In D1 en D2 spelen ook 
speelsters die meedraaien in een hybride-programma, 4 dagen opleiding op Papendal en spelen bij Apollo 8. Dit vergt de nodige 
afstemming, maar leidt tot een gezonde kruisbestuiving qua opleiding van speelsters, trainers en aantrekkingskracht als vereniging. 
·  Apollo 8 heeft een samenwerkingsovereenkomst met Borne Sport voor een bijdrage van de sportcoach, thans 7500,-. Dit contract 
loopt einde seizoen af. Verzoek is gedaan dit te verlengen en te verhogen gegeven de plannen en gestegen kosten.  Gemeente set haar 
middelen in richting sportcoaches van Borne Sport en sportcoach bij verenigingen zoals Apollo8. De professionalisering van Apollo 8 is 
een voorwaarde om een goede jeugdopleiding te kunnen neerzetten, trainers op te leiden, technisch beleid te ontwikkelen en 
samenwerking met andere verenigingen.  Een zeer belangrijke kurk waarop de vereniging drijft wat zich vertaalt in maatschappelijke 
impact: topsport inspireert zowel naar spelers, ouders, partners als sponsoren. 
·  Apollo 8 heeft samen met de andere eredivisieverenigingen een overleg opgestart, dat op de achtergrond gesteund wordt door de 
Nevobo, met als doel de zichtbaarheid en aantrekkingskracht van de volleybal sport te vergroten voor supporter, ledenwerving, 
sponsoren, landelijke en regionale activiteiten. De bestaande live-stream moet naar een hoger niveau getild worden.
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·  Voor het landelijke jeugdtoernooi voor de A,B en C jeugd heeft Apollo 8 zich geplaatst en mogen wij voor een van de categorieën de 
finale ronde in Borne organiseren op 19 april. Het zou goed zijn om hier te komen kijken om de sporthal volledig in bedrijf te zien.
·  Voor geïnteresseerden en degenen die nog niet in de Veste zijn geweest of bij een Europese wedstrijd van ons, hierbij de link naar 
een aftermovie van een CEV Cup wedstrijd in sporthal de Veste. 
https://youtu.be/98ge1OuEHoE?feature=shared

Naam Vereniging: Borhave

Hoe heeft het  
ledental zich sinds 
2019 heeft ontwikkeld

Het interim-bestuur van Borhave heeft geconstateerd dat het ledental sinds 2019 is gedaald

Stel de huur wordt 
met 10% extra 
verhoogd
Wat dat gaat 
betekenen per lid per 
jaar? 

In beide gevallen betekent het minimaal een stijging van €5,= per persoon per maand. Voor een gezin betekent dit €20,= in totaal. Per 
jaar gaan zij €240,= meer aan contributie betalen.

Wat als de verhoging 
20% is?
Wat is het effect van 
een kostenverhoging 
op het ledental?

Dat is voor Borhave moeilijk te zeggen. We hebben al heel wat jaren de contributie niet verhoogd en weten niet wat een verhoging in het 
algemeen met het ledental gaat doen, laat staan een kostenverhoging van de huur.

https://youtu.be/98ge1OuEHoE?feature=shared
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Wat wil je nog meer 
kwijt?

Op dit moment betalen wij volle huur om te mogen spelen in een blaashal waar het kouder binnen is dan buiten. Kinderen moeten met 
thermokleding  sporten. Er is meerdere malen bij jullie aangegeven dat het te koud is. Hierin zouden wij graag compensatie zien, 
aangezien wij ook nu al een jaar langer in deze zaal moeten spelen in tegenstelling tot wat er in het begin stadium is gecommuniceerd.
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